

FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE NATATION

Swimming

A. Events (36)

MEN'S EVENTS (17)	WOMEN'S EVENTS (17)	MIXED EVENTS (2)
Freestyle: 50m, 100m, 200m, 400m, 800m Breaststroke: 50m, 100m, 200m Backstroke: 50m, 100m, 200m Butterfly: 50m, 100m, 200m Medley: 200m individual medley Relays: 4x100m medley relay 4x100m freestyle relay	Freestyle: 50m, 100m, 200m, 400m, 800m Breaststroke: 50m, 100m, 200m Backstroke: 50m, 100m, 200m Butterfly: 50m, 100m, 200m Medley: 200m individual medley Relays: 4x100m medley relay 4x100m freestyle relay	4x100m medley relay 4x100m freestyle relay

B. Quota

	QUALIFICATION	HOST COUNTRY PLACES	UNIVERSALITY PLACES	TOTAL
Men	140	4	56	200
Women	140	4	56	200
TOTAL	280	8	112	400

	MAXIMUM QUOTA PER NOC
Men	4
Women	4
TOTAL	8

C. Athlete Eligibility

ATHLETE ELIGIBILITY
<p>All athletes must comply with the provisions of the Olympic Charter currently in force and only those athletes who have complied with the Olympic Charter may participate in the Youth Olympic Games.</p> <p>To be eligible to participate in the Youth Olympic Games, all athletes must be born between 1 January 1996 and 31 December 1999.</p> <p>If the IF quota of 140 boys and 140 girls is exceeded at the qualifying events, the FINA Points Table will be used to obtain the required number of swimmers. Only the best performance per swimmer will count.</p>

D. Qualification System

QUALIFICATION PATHWAY

Qualification period: 1 April 2013 – 8 June 2014

Qualifying times can be achieved at national championships, international events, regional events or continental championships. All qualifying events must take place in 50m pools and be sanctioned by FINA. National Federations/Organisers must send an Application Form to the FINA Office not later than 1 February 2013. This form can be found by clicking on the following link: *FINA to put the link*

Referees and starters for these qualifying events must be on current FINA lists.

Qualification System:

1. For teams that finish in the Top 16 by total FINA points at the 15th FINA World Championships in Barcelona (ESP): eight (8) athletes maximum (4 boys and 4 girls) if achieving the FINA qualifying standard times.
* In the event that all continents are not represented in the top 16 teams from the 15th FINA World Championships 2013 in Barcelona (ESP), the highest finishing team from an unrepresented continent will be allowed to enter up to eight (8) athletes (4 boys and 4 girls) having achieved the required qualifying times.
2. For all other teams with swimmers who meet qualification standard time: four (4) athletes maximum (2 boys and 2 girls).
3. Achieving the qualifying standard time does not automatically give the right to participate in the Youth Olympic Games. FINA will confirm by 25 June 2014 the participating swimmers, up to the total number of 140 boys and 140 girls, in accordance with the FINA Qualifying Standard Times and FINA Points Table.

Relays:

1. **4x100m Freestyle, 4x100m Medley – Boys & Girls**

The top 16 finishers in the heats at the 15th FINA World Championships in 2013 in Barcelona (ESP) shall be qualified to swim in the 4x100m freestyle and 4x100m medley, boys and girls, based upon the results achieved.

No restrictions for the relays. However, teams must enter swimmers participating in individual events from the same NOC.

2. **4x100m Freestyle, 4x100m Medley – Mixed Teams (2 Boys – 2 Girls)**

No restrictions for the mixed relays.

Teams must enter swimmers participating in individual events from the same NOC. Only NOCs that are represented by at least 2 boys and 2 girls can participate in the 4x100m freestyle relay and the 4x100m medley relay.

QUALIFYING TIMES				
Boys' Standards			Girls' Standards	
A – 2 Entries	B – 1 Entry		A – 2 Entries	B – 1 Entry
0.23,65	0.24,48	50m Freestyle	0.26,68	0.27,61
0.51,46	0.53,26	100m Freestyle	0.57,38	0.59,39
1.53,57	1.57,54	200m Freestyle	2.04,12	2.08,46
4.01,68	4.10,14	400m Freestyle	4.20,23	4.29,34
8.22,84	8.40,44	800m Freestyle	9.02,71	9.21,70
0.27,19	0.28,14	50m Backstroke	0.30,36	0.31,42
0.57,96	0.59,99	100m Backstroke	1.04,66	1.06,92
2.07,48	2.11,94	200m Backstroke	2.19,77	2.24,66
0.29,81	0.30,85	50m Breaststroke	0.33,18	0.34,34
1.04,79	1.07,06	100m Breaststroke	1.11,99	1.14,51
2.22,24	2.27,22	200m Breaststroke	2.35,17	2.40,60
0.25,47	0.26,32	50m Butterfly	0.28,04	0.29,02
0.55,43	0.57,37	100m Butterfly	1.02,62	1.04,81
2.04,10	2.08,44	200m Butterfly	2.24,75	2.29,82
2.06,57	2.11,00	200m Ind. Medley	2.21,48	2.26,43

HOST COUNTRY REPRESENTATION

The host country will automatically qualify eight (8) swimmers (4 boys and 4 girls), regardless of qualification standards. If these swimmers have not achieved qualifying standards they will be allowed 2 starts each (in individual events).

UNIVERSALITY PLACES

To be eligible to receive Universality Places, athletes must comply with the eligibility criteria as defined under point C of this document. Furthermore, they must have participated at the 15th FINA World Championships 2013 Barcelona (ESP), or the 4th FINA World Junior Swimming Championships 2013, Dubai (UAE) or any competition approved by FINA. The list of qualifying events is available on the FINA Website.

In the event of more applications than the available 112 Universality Places, and if the technical level allows it, the FINA Points Table will be used to make the selection.

In the event that the allocation of Universality Places is not fully completed, the places will go back to the next ranked swimmers in accordance with the qualifying standard times.

Swimmers allocated Universality Places will be allowed two (2) starts each (in individual events).

E. Confirmation process for quota places

CONFIRMATION PROCESS FOR QUALIFICATION PLACES

NFs/NOCs shall submit the entry form for their qualified athletes and teams to FINA by 15 June 2014. These entries shall be verified and approved by FINA in liaison with NYOGOC.

By 25 June 2014, FINA will confirm accepted entries within the quota places.

CONFIRMATION PROCESS FOR HOST COUNTRY PLACES

NFs/NOCs shall submit the entry form for their qualified athletes and teams to FINA by 15 June 2014. These entries shall be verified and approved by FINA in liaison with NYOGOC.
By 25 June 2014, FINA will confirm accepted entries within the quota places.

F. Reallocation of unused quota places

REALLOCATION OF UNUSED QUALIFICATION PLACES

Any Qualification Places unused by NFs/NOCs will be reallocated to the next ranked swimmers in accordance with the qualifying standard times.

REALLOCATION OF UNUSED HOST COUNTRY PLACES

Any Qualification Places unused by the host country will be reallocated to the next ranked swimmers in accordance with the qualifying standard times.

REALLOCATION OF UNUSED UNIVERSALITY PLACES

Should an NOC that has been allocated one or several Universality Place(s) qualify one or several athlete(s), the(se) Universality Place(s) will go back to FINA. Any unused Universality Places, including those returned after the final allocation by the YOG Tripartite Commission, will be reallocated by FINA to NOCs that do not have swimmers who meet the qualification standard time.

G. Qualification timeline

DATE	MILESTONE
March 2013	Validation of final allocation of Universality Places by the YOG Tripartite Commission
1 April 2013 – 8 June 2014	YOG 2014 qualification period
19 July – 4 August 2013	15 th FINA World Championships 2013 (Barcelona, ESP)
26 – 31 August 2013	4 th FINA World Junior Championships 2013 (Dubai, UAE)
15 June 2014	NFs/NOCs to submit the entry form for their qualified athletes and teams to FINA.
25 June 2014	FINA to confirm accepted entries within the quota places.
8 July 2014	Entries deadline by name for all sports to be sent to NYOGOC.
16 - 28 August 2014	2 nd Summer Youth Olympic Games – Nanjing 2014

FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE NATATION

Natation

A. Épreuves (36)

ÉPREUVES MASCULINES (17)	ÉPREUVES FEMININES (17)	ÉPREUVES MIXTES (2)
Nage libre : 50m, 100m, 200m, 400m, 800m Brasse : 50m, 100m, 200m Dos : 50m, 100m, 200m Papillon : 50m, 100m, 200m Quatre nages : 200m Relais : 4x100m quatre nages 4x100m nage libre	Nage libre : 50m, 100m, 200m, 400m, 800m Brasse : 50m, 100m, 200m Dos : 50m, 100m, 200m Papillon : 50m, 100m, 200m Quatre nages : 200m Relais : 4x100m quatre nages 4x100m nage libre	Relais 4x100m quatre nages Relais 4x100m nage libre

B. Quota

	QUALIFICATION	PLACES POUR PAYS HOTE	PLACES D'UNIVERSALITE	TOTAL
Hommes	140	4	56	200
Femmes	140	4	56	200
TOTAL	280	8	112	400

	QUOTA MAXIMAL PAR CNO
Hommes	4
Femmes	4
TOTAL	8

C. Admission des athlètes

ADMISSION DES ATHLETES
<p>Tous les athlètes doivent se conformer aux dispositions de la Charte olympique en vigueur actuellement. Seuls les athlètes en conformité avec la Charte olympique sont admis à participer aux Jeux Olympiques de la Jeunesse.</p> <p>Pour être admis aux Jeux Olympiques de la Jeunesse, les athlètes doivent être nés entre le 1^{er} janvier 1996 et le 31 décembre 1999.</p> <p>Si le quota FI de 140 garçons et de 140 filles est dépassé lors des épreuves de qualification, le tableau des points de la FINA sera utilisé pour obtenir le nombre requis de nageurs. Seul le meilleur résultat de chaque nageur comptera.</p>

D. Système de qualification**PRINCIPES DE QUALIFICATION****Période de qualification : 1^{er} avril 2013 – 8 juin 2014**

Les temps de qualification peuvent être réalisés lors de championnats nationaux, de compétitions internationales ou régionales ou encore lors de championnats continentaux. Toutes les épreuves de qualification doivent avoir lieu dans des piscines de 50 mètres et doivent être sanctionnées par la FINA. Les fédérations nationales/organismes doivent envoyer un formulaire de demande au bureau de la FINA pour le 1^{er} février 2013 au plus tard. Ce formulaire est disponible en cliquant sur le lien suivant : (*lien disponible prochainement*)

Les juges et starters pour ces épreuves de qualification doivent figurer sur les listes actuelles de la FINA.

Système de qualification:

1. Pour les équipes qui terminent parmi les 16 meilleures en vertu du nombre total de points de la FINA aux 15es championnats du monde de la FINA en 2013 à Barcelone (ESP) : huit (8) athlètes au maximum (4 garçons et 4 filles), s'ils réalisent les temps de qualification standard de la FINA.
* Dans le cas où tous les continents ne seraient pas représentés parmi les 16 meilleures équipes aux 15es championnats du monde de la FINA à Barcelone (ESP), l'équipe la mieux classée d'un continent non représenté pourra inscrire jusqu'à huit (8) athlètes (4 garçons et 4 filles) ayant réalisé les temps de qualification.
2. Pour toutes les autres équipes dont les nageurs ont réalisé les temps de qualification standard : quatre (4) athlètes au maximum (2 garçons et 2 filles).
3. Réaliser les temps de qualification ne donne pas automatiquement le droit de participer aux Jeux Olympiques de la Jeunesse. La FINA confirmera d'ici au 25 juin 2014 les nageurs participants à hauteur de 140 garçons et 140 filles conformément à ses temps de qualification standard et à son tableau des points.

Relais:**1. 4x100m nage libre, 4x100m quatre nages – Garçons et filles**

Les 16 meilleurs nageurs aux 15es championnats du monde de la FINA en 2013 à Barcelone (ESP) se qualifieront pour les relais masculins et féminins 4x100m nage libre et 4x100m quatre nages sur la base des résultats atteints.

Aucune restriction pour les relais. Cependant, les équipes doivent inscrire des nageurs qui participent aux épreuves individuelles pour le même CNO.

2. 4x100m nage libre, 4x100m quatre nages – Équipes mixtes (2 garçons – 2 filles)

Aucune restriction pour les relais mixtes.

Les équipes doivent inscrire des nageurs qui participent aux épreuves individuelles pour le même CNO. Seuls les CNO qui sont représentés par au moins deux (2) garçons et deux (2) filles peuvent participer au relais 4x100m nage libre et au relais 4x100m quatre nages.

TEMPS DE QUALIFICATION

Standards garçons			Standards filles	
A – 2 inscriptions	B – 1 inscription		A – 2 inscriptions	B – 1 inscription
0.23,65	0.24,48	50m nage libre	0.26,68	0.27,61
0.51,46	0.53,26	100m nage libre	0.57,38	0.59,39
1.53,57	1.57,54	200m nage libre	2.04,12	2.08,46
4.01,68	4.10,14	400m nage libre	4.20,23	4.29,34
8.22,84	8.40,44	800m nage libre	9.02,71	9.21,70
0.27,19	0.28,14	50m dos	0.30,36	0.31,42
0.57,96	0.59,99	100m dos	1.04,66	1.06,92
2.07,48	2.11,94	200m dos	2.19,77	2.24,66
0.29,81	0.30,85	50m brasse	0.33,18	0.34,34
1.04,79	1.07,06	100m brasse	1.11,99	1.14,51
2.22,24	2.27,22	200m brasse	2.35,17	2.40,60
0.25,47	0.26,32	50m papillon	0.28,04	0.29,02
0.55,43	0.57,37	100m papillon	1.02,62	1.04,81
2.04,10	2.08,44	200m papillon	2.24,75	2.29,82
2.06,57	2.11,00	200m quatre nages	2.21,48	2.26,43

REPRESENTATION DU PAYS HOTE

Le pays hôte qualifiera automatiquement huit (8) nageurs (4 garçons et 4 filles), quels que soient les critères de qualification. Si ces nageurs n’ont pas rempli les critères de qualification, ils auront droit à deux (2) départs chacun (épreuves individuelles).

PLACES D’UNIVERSALITE

Pour pouvoir recevoir des places d’universalité, les athlètes doivent remplir les critères d’admission définis au point C ci-dessus. De plus, ils devront avoir participé aux 15^{es} Championnats du monde de la FINA en 2013 à Barcelone (ESP) ou aux 4^{es} Championnats du monde juniors de la FINA en 2013 à Dubaï (EAU), ou à toute autre compétition homologuée par la FINA. La liste des épreuves de qualification est disponible sur le site web de la FINA.

S’il y a plus de demandes que les 112 places d’universalité disponibles, et pour autant que le niveau technique le permette, le tableau des points de la FINA sera utilisé pour faire la sélection.

Si les places d’universalité ne sont pas toutes attribuées, elles seront redistribuées aux nageurs suivants les mieux classés selon les temps de qualification standard.

Les nageurs qui recevront des places d’universalité auront droit à deux (2) départs chacun (épreuves individuelles).

E. Processus de confirmation des places

PROCESSUS DE CONFIRMATION DES PLACES DE QUALIFICATION

Les fédérations nationales/CNO devront soumettre à la FINA le 15 juin 2014 au plus tard le formulaire d’inscription pour leurs athlètes et équipes qualifiés. Ces inscriptions seront vérifiées et approuvées par la FINA en coopération avec le NYOGOC.

D’ici au 25 juin 2014, la FINA confirmera les inscriptions acceptées dans le quota.

PROCESSUS DE CONFIRMATION DES PLACES POUR LE PAYS HOTE

Les fédérations nationales/CNO devront soumettre à la FINA le 15 juin 2014 au plus tard le formulaire d'inscription pour leurs athlètes et équipes qualifiés. Ces inscriptions seront vérifiées et approuvées par la FINA en coopération avec le NYOGOC.

D'ici au 25 juin 2014, la FINA confirmera les inscriptions acceptées dans le quota.

F. Réattribution des places inutilisées**PLACES DE QUALIFICATION INUTILISEES**

Toutes les places de qualification inutilisées par les fédérations nationales/CNO seront redistribuées aux nageurs suivants les mieux classés selon les temps de qualification standard.

PLACES POUR LE PAYS HOTE INUTILISEES

Toutes les places de qualification inutilisées par le pays hôte seront redistribuées aux nageurs suivants les mieux classés selon les temps de qualification standard.

PLACES D'UNIVERSALITE INUTILISEES

Si un CNO qui a reçu une ou plusieurs places d'universalité qualifie un ou plusieurs athlètes, ces places d'universalité seront rendues à la FINA. Toutes les places d'universalité inutilisées, y compris celles rendues après l'attribution finale par la commission tripartite des JOJ, seront redistribuées aux CNO qui n'ont pas de nageurs réalisant les temps de qualification standard.

G. Période de qualification

DATE	ÉCHEANCE
Mars 2013	Validation de l'attribution finale des places d'universalité par la commission tripartite des JOJ
1 ^{er} avril 2013 - 8 juin 2014	Période de qualification pour les JOJ
19 juillet – 4 août 2013	15es championnats du monde de la FINA (Barcelone, ESP)
26 - 31 août 2013	4es championnats du monde junior de la FINA (Dubai, EAU)
15 juin 2014	Les fédérations nationales/CNO devront avoir soumis à la FINA le formulaire d'inscription pour leurs athlètes et équipes qualifiés.
25 juin 2014	La FINA confirmera les inscriptions acceptées dans le quota.
8 juillet 2014	Date limite de réception des formulaires d'inscription nominatifs pour tous les sports.
16 - 28 août 2014	2 ^{es} Jeux Olympiques de la Jeunesse d'été – Nanjing 2014